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SK 0150/24/2009 
 
 

Protokół Nr XXIV/2009 
z sesji Rady Gminy 

z dnia 24 marca 2009 r. 
 
 

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad.  
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

- Przewodniczącego Rady Gminy, 
- Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
- Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
- Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
- Radnych, 
- Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Polu za 2008r. 
8. Przyjęcie budŜetu gminy na 2009 r.: 

− wystąpienie Wójta Gminy, 
− odczytanie uchwały nr 135/g272/P/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie opinii o projekcie 
budŜetu Gminy Stare Pole na 2009 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami, 

− odczytanie uchwały nr 136/g272/D/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie opinii o 
moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz prawidłowości prognozy długu 
publicznego Gminy Stare Pole, 

− wystąpienie Przewodniczących  komisji stałych Rady Gminy, 
− dyskusja, 
− podjęcie uchwały.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy miejscowości Stare Pole.  
12. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
13. Komunikaty.  
14. Zatwierdzenie protokółu Nr XXIII/2009 z Sesji Rady Gminy z 3 marca 2009 r. 
15. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  

  
Ad.1.  
  O godzinie 15.00 Przewodniczący Rady Gminy otworzył XXIV sesję Rady Gminy 
witając wszystkich zebranych. 
 
Ad.2. 
 Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe jest ona prawomocna do podejmowania 
uchwał. 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 14 
Nieobecnych   - 1 
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Nieobecny radny to Pan Piotr Płachta. 
 
Ad.3. 
 Na sekretarza obrad wybrano radną Panią Beatę Grzesik. Za jej kandydaturą 
głosowało 14 radnych, 1 osoba nieobecna. 
 
Ad.4. 
 Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 
1. Przewodniczący Rady Gminy: 

− udział w obchodach Dnia Kobiet; 
− udział w sesji Powiatu; 
− udział w posiedzeniach Komisji Oświaty; 
− pełnienie dyŜuru w Urzędzie Gminy. 

2. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 
− praca radnego; 
− udział w posiedzeniach Komisji Rewizyjnej; 
− przeprowadzenie kontroli Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. 
 

W tym punkcie posiedzenia przybył Radny Piotr Płachta. 
 
3. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa: 

− udział w posiedzeniach Komisji Rolnictwa; 
− pozytywne zaopiniowanie proponowanych na nich przez Wójta uchwał; 
− udział w obchodach Dnia Kobiet.; 
− udział w posiedzeniach Stowarzyszenia „Tradycja”. 

4. Przewodnicząca Komisji Oświaty: 
− udział w posiedzeniu Komisji Oświaty; 
− pozytywne zaopiniowanie proponowanych na nich przez Wójta uchwał; 
− udział w imprezach okolicznościowych; 
− spotkanie z posłem Tadeuszem Cymańskim. 

5. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
6.Wójt przedstawił swoje sprawozdanie na piśmie. Do przedstawionych informacji nie 
zgłoszono zapytań ani uwag. 
 
Ad.5. 
 Jako pierwszy głos zabrał sołtys KrzyŜanowa Pan Krzysztof Piekart, który przedstawił 
prośbę mieszkańców, aby zająć się psami, które biegają bez właścicieli.  
 Sołtys Złotowa Pani Katarzyna Jońca miała zapytanie czy od kwietnia będzie nadal 
kursował autobus nr 10 do Złotowa. 
 Radna Magdalena Roman miała zapytanie czy przyszła odpowiedź od posła Tadeusza 
Cymańskiego w sprawie firmy KREX oraz czy znane są dalsze losy firmy Dam-Rob. 
 
Ad.6. 
  Nikt z sołtysów nie zabrał głosu. 
 
Ad.7. 
 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Polu 
za 2008 r. zostało przedstawione na piśmie. Do przedstawionych informacji zgłoszono 
zapytania, na które odpowiadała Pani Barbara śołędziewska – Kierownik GOPS. 
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 Radny Ireneusz Dziura miał zapytanie o zakres usługi opiekuńczej dla 4 osób, której 
koszt wyniósł 16.535 zł. 
 Pani Barbara  śołędziewska odpowiedziała, Ŝe jest to usługa z Polskiego Czerwonego 
KrzyŜa. Obejmuje ona osoby, które nie maja rodzin na terenie gminy. Polega ona między 
innymi na dostarczaniu, gotowaniu obiadów. Koszt usługi to 9zł/godz.  
 Radna ElŜbieta Kołodziej miała zapytanie o wyjaśnienie zapisu, Ŝe świadczeniami z 
pomocy społecznej w róŜnych formach objęto ogółem 369 osób z 200 rodzin liczących 747 
osób na ogólną kwotę 529.716 zł, czy liczba tych osób wzrosła w porównaniu z rokiem 
poprzednim. 
 Pani Barbara śołędziewska odpowiedziała, Ŝe liczba tych osób i rodzin zmalała w 
stosunku do roku poprzedniego. GOPS nie tylko rozdziela pomoc. Kieruje się te osoby do 
prac społecznie-uŜytecznych. JeŜeli nie chcą one pracować, to wstrzymywany jest zasiłek i 
nieudzielana jest pomoc. Nie przyznawana jest pomoc rodzinom, gdzie przyczyną ubóstwa  
jest alkoholizm, a dane osoby się nie leczą.  
 Radna Beata Grzesik miała zapytanie co oznacza schronienie dla 3 osób. 
 Pani Barbara śołędziewska odpowiedziała, Ŝe chodzi o osoby bezdomne, które są 
kierowane do Centrum Integracji Społecznej. Koszt pobytu 1 osoby za dobę wynosi 39 zł. 
 
Ad.8.  
Przyjęcie budŜetu gminy na 2009 r.: 

− wystąpienie Wójta Gminy, 
− odczytanie uchwały nr 135/g272/P/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie opinii 
o projekcie budŜetu Gminy Stare Pole na 2009 rok wraz z informacją o stanie 
mienia komunalnego i objaśnieniami, 

− odczytanie uchwały nr 136/g272/D/IV/08 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie opinii 
o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz prawidłowości 
prognozy długu publicznego Gminy Stare Pole, 

− wystąpienie Przewodniczących  komisji stałych Rady Gminy, 
− dyskusja, 
− podjęcie uchwały.  

 
 Jako pierwszy głos zabrał Wójt, który omówił budŜet na 2009 r. Powiedział, Ŝe 
dochody ustala się w wysokości 11.888.508 zł, a wydatki w wysokości 15.209.562 zł. Deficyt 
wynika z tego, Ŝe gmina potrzebuje zabezpieczenia finansowego, gdy stara się o 
dofinansowanie z Unii Europejskiej. Aby mieć wymagane pokrycie planuje się wzięcie 
kredytu. Wójt przedstawił główne składniki dochodów, wydatków oraz planowane 
inwestycje. Następnie Wójt zwrócił się o podjęcie uchwały. 
 
 Radny Krzysztof Piekart odczytał uchwałę nr 135/g272/D/IV/08 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w sprawie opinii o 
projekcie budŜetu Gminy Stare Pole na 2009 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i objaśnieniami.  
 Radna Jadwiga Staniszewska odczytała uchwałę nr 136/g272/D/IV/08 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 grudnia 2008 roku w 
sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz prawidłowości 
prognozy długu publicznego Gminy Stare Pole.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Kazimierz Lipiec powiedział, Ŝe projekt 
uchwały budŜetowej był opracowany w listopadzie w 2008 r. Rada Gminy powinna go 
uchwalić do końca roku, ale w wyjątkowych sytuacjach moŜe to zrobić do końca marca 
następnego roku. W projekcie uchwały dochody wynosiły ponad 12 milionów, a w tej 
uchwale juŜ ponad 11 milionów. Deficyt teŜ wzrósł w stosunku do projektu, ale nie jest to 
zjawisko groźne, gdyŜ nie przekracza wartości granicznej wynoszącej 60% dochodów. 
Dlatego Gmina moŜe zaciągać kredyty. Przewodniczący uczestniczył w posiedzeniach 
Komisji Rolnictwa i Komisji Oświaty w celu poznania opinii tych komisji na temat budŜetu. 
Komisja Rolnictwa i Komisja Oświaty głosowała za przyjęciem budŜetu. Takie samo 
stanowisko miała równieŜ Komisja Rewizyjna. 

 
 Radna Jadwiga Staniszewska miała zapytanie o wyjaśnienie zapisów w odczytanej 
uchwale nr 135/g272/D/IV/08, Ŝe Skład Orzekający wymaga wyjaśnienia niezaplanowania 
wydatków na dokształcanie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w świetlicach 
szkolnych oraz zwraca uwagę na konieczność doprowadzenia do zgodności z ustawą o 
finansach publicznych zapisów uchwały Rady Gminy określającej procedurę uchwalania 
budŜetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących 
projektowi uchwały budŜetowej. 
 Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe w świetlicach są zatrudnione dwie nauczycielki. W 
Zespole Szkół dotychczas był utworzony jeden fundusz na dokształcanie nauczycieli. Przez 8 
lat ten zapis był tylko w rozdziale 801. Zostało to zmienione i w rozdziale 854 zamieszczony 
został odpis na tych dwóch nauczycieli. Uchwała w sprawie procedury uchwalania budŜetu 
była podejmowana w 2006 r. W tej uchwale były wymienione poszczególne elementy, co 
powinna zawierać gminna uchwała w sprawie uchwalenia budŜetu. Zachodzi konieczność 
dostosowania jej zapisów do ustawy o finansach publicznych w brzmieniu obowiązującym 
obecnie. 
 Przewodnicząca Komisji Rolnictwa – Pani ElŜbieta Kołodziej powiedziała, Ŝe komisja 
głosowała większością głosów za przyjęciem budŜetu. 
 Przewodnicząca Oświaty – Pani Magdalena Roman powiedziała, Ŝe członkowie jej 
komisji głosowali za przyjęciem budŜetu. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, w której jako pierwszy zabrał glos. 
Powiedział, Ŝe w Powiecie i w gminie zawsze są niŜsze subwencje od państwa. Dodał, Ŝe 
byłoby dobrze, jakby gmina uzyskała dofinansowanie z funduszy europejskich, aby mogła 
realizować zaplanowane zadania inwestycyjne. Firmy budowlane obniŜają koszty pracy, więc 
moŜe uda się taniej wykonać inwestycje. Nie namawia do duŜego deficytu, bo są u schyłku 
kadencji. Nie będą zostawiać następnej Radzie, która przyjdzie zadłuŜonej Gminy. UwaŜa, Ŝe 
budŜet jest na miarę moŜliwości organizacyjnych i finansowych gminy. UwaŜa, Ŝe robione są 
inwestycje, które słuŜą mieszkańcom. Inwestycje są nie tylko na terenie Starego Pola, ale 
takŜe innych miejscowości naleŜących go gminy. Pozytywnie została odebrana przez 
mieszkańców budowa ścieŜki rowerowej. Sukcesem jest wybudowanie kompleksu 
sportowego Orlik. Były obawy jak Rada brała ogromną poŜyczkę na budowę sali 
gimnastycznej. Na dzień dzisiejszy zostało niewiele kredytu do spłacania, ale za to jest 
nowoczesna hala sportowa. UwaŜa to za wielki sukces tych Rad Gminy. Apeluje do radnych, 
aby przyjąć budŜet i realizować zadania w nim zawarte. 
 Radny Kazimierz Lipiec powiedział, Ŝe trzeba korzystać z pomocy funduszy 
europejskich, bo środki unijne nie są wieczne. Gmina posiada rezerwę i moŜe wziąć kredyt w 
sytuacji gdyby zabrakło pieniędzy na realizację zaplanowanych zadań. Im więcej zrobimy za 
kadencji tej Rady, to mniej do zrobienia będzie miała następna Rada. 
Nikt z pozostałych radnych nie zabrał głosu. 
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Za podjęciem uchwały nr XXIV/176/2009 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy na 
2009 rok głosowało 13 radnych, 2 osoby były przeciw. 
 
Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę. 
Radny Ireneusz Dziura opuścił posiedzenie. 
 
Ad.9. 
 Pani Wiesława Maluga powiedziała, Ŝe konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie 
wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości na kolejne lata w przypadku, gdy strony 
zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Z wnioskiem o 
wydzierŜawienie powołanej w uchwale nieruchomości zabudowanej obiektem handlowym 
wystąpił dotychczasowy dzierŜawca Pani Wanda Gąsiorowska. PrzedłuŜenie umowy 
dzierŜawy na okres 10 lat umoŜliwi dzierŜawcy racjonalne korzystanie z nieruchomości. 
Mając powyŜsze na uwadze wnosi się o podjęcie uchwały. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XXIV/177/2009 w sprawie wydzierŜawienia nieruchomości została podjęta 
większością głosów. Za podjęciem głosowało 13 radnych, 1 osoba się wstrzymała, 1 osoba 
była nieobecna.  
 
Ad.10. 
 Pan Tadeusz Kaczorek – Dyrektor Zespołu Szkół w Starym Polu powiedział, Ŝe 
regulamin wynagradzania nauczycieli był przedstawiany i omawiany na komisjach, dlatego 
wnosi się o podjęcie uchwały. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XXIV/178/2009 w sprawie regulaminu wynagradzania została podjęta 
jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 14 radnych, 1 osoba nieobecna. 
 
Ad.11. 
 Pani Lucyna Szymańska powiedziała, Ŝe Plan Odnowy Miejscowości jest jednym z 
załączników do wniosku o dofinansowanie w ramach działania Odnowa i Rozwój Wsi. Plan 
ten musi być zatwierdzony w drodze uchwały. W związku z tym, Ŝe gmina złoŜyła wniosek o 
dofinansowanie budowy ścieŜki rowerowej Ząbrowo – Stare Pole, a inwestycja ta przebiega 
przez działki leŜące w obrębie tych dwóch miejscowości, to wynikła konieczność 
opracowanie tych dwóch planów odnowy miejscowości. Plan Odnowy Miejscowości 
Ząbrowo został przyjęty na poprzedniej sesji. Wnosi się o podjęcie niniejszej uchwały. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono Ŝadnych uwag ani zapytań. 
Uchwała nr XXIV/179/2009 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Stare Pole 
została podjęta jednogłośnie. Za podjęciem głosowało 14 radnych, 1 osoba nieobecna. 
 
Ad.12. 
 Wójt odpowiedział na zgłoszone w punkcie 5 posiedzenia zapytania: 

− w miesiącu kwietniu zostanie zorganizowane wyłapywanie psów; 
− wpłynęło pismo do Urzędu Gminy od firmy Latocha dotyczące wyraŜenia 

zgody na korzystanie z przystanków przy drogach gminnych, rozmowy z 
Miejskim Zakładem Komunikacji w sprawie kursu autobusu nr 10 są 
prowadzone; 

− nie ma odpowiedzi, byli tylko przedstawiciele z ochrony środowiska i badali 
natęŜenie hałasu; stwierdzono, Ŝe hałas na drodze przekracza około 10 
decybeli; Pan Tadeusz Cymański napisał pismo, Ŝe czeka na kontakt; zostało 
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napisane do niego pismo, Ŝeby podał termin spotkania, ale do dnia dzisiejszego 
nie ma odpowiedzi; 

− cześć pracowników w DAM-ROB otrzymała wypowiedzenia warunków pracy. 
 
Ad.13. 
 Jako pierwszy zabrał głos Pan Przewodniczący, który powiedział, Ŝe niektóre sesje są 
zwoływane szybko z powodu wyniknięcia nagłej sprawy. Z tej racji sołtysi nie są zapraszani. 
Na wszystkich pozostałych sołtysi zawsze są. Pan Przewodniczący zaproponował, aby 
dyrektorzy Przedszkola i Zespołu Szkół przygotowali na następną sesję załoŜenia nowej 
reformy oświaty. 
 Pani Barbara Szoska powiedziała, Ŝe 30 marca br. o godzinie 16.00 odbędzie się w 
Przedszkolu spotkanie informacyjne dla rodziców dzieci sześcioletnich. Zaproszeni zostali 
równieŜ radni na to spotkanie. Zostanie zrobiona multimedialna prezentacja na temat reformy 
oświaty. 
 Pan Przewodniczący rozdał plany pracy poszczególnych komisji.  
 Wiceprzewodniczący Jarosław Szturmowski przedstawił sprawozdanie z udziału w 
pracach Rady Gminy za rok 2008. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 Pani Beata Woś poinformowała, Ŝe zuchy i harcerze z gminy Stare Pole wzięły udział 
w Przeglądzie Piosenki Harcerskiej. Tematyką był powrót do korzeni. Z hufca Stare Pole 
pojechało 100 osób (50 zuchów i 50 harcerzy). Dzieci zostały zauwaŜone przez władze 
wojewódzkie. 8 kwietnia o godzinie 16.30 w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu odbędzie 
się przedstawienie organizowane przez harcerzy i zuchy. Organizowany jest obóz w Czernicy 
od 1.07 do 14.07 2009 r. 
 Pan Wacław Kasprzykowski opowiedział o tym, co się dzieje w rolnictwie o tej porze 
roku. 
 Pan Antoni Hajdaczuk powiedział o badaniach gleby. Zaprosił na śuławskie Targi 
Rolne. 
 Przewodniczący Rady Gminy zaprosił w imieniu Starosty na przeglądy ciast, które 
odbędą się w Starostwie Powiatowym. Zakomunikował o złoŜenie oświadczeń przez radnych 
do 30 kwietnia. 
 Sekretarz Gminy poinformowała, Ŝe będzie uruchomiony punkt porad dla osób 
niepełnosprawnych, ich rodzin oraz podopiecznych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Jest to Elbląska Rada Konsultacyjna Osób Niepełnosprawnych. To stowarzyszenie świadczy 
usługi w Elblągu. Pozyskali oni środki z PFRON, aby w gminie Stare Pole uruchomić taki 
punkt. 
 Radny Jarosław Szturmowski poinformował, Ŝe ogłoszona ustawa mówiąca o 
przekazywaniu nieodpłatnie gruntów do 2 hektarów dla byłych pracowników Państwowych 
Gospodarstw Rolnych. Na terenie województwa pomorskiego oddział Agencji Nieruchomości 
Rolnych przymierza się do wytyczenia gruntów w okolicach Kwidzyna. Są to grunty 5 i 6 
klasy, które nadają się pod zalesianie. Aby otrzymać ziemie trzeba być osobą trwale 
bezrobotną. W ustawie będą opisane dokładnie warunki, aby otrzymać ziemię. Poinformował, 
Ŝe wioślarze ze smoczych łodzi nie maja strojów sportowych. 
 Pan Tadeusz Kaczorek – Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, Ŝe powiat cały 
czas pracuje. Prowadzone są równieŜ cały czas negocjacje między innymi dotyczące 
zmniejszenia zadłuŜenia szpitala. 
 Pan Andrzej Pehnke – Komendant OSP poinformował o ostatnich akcjach straŜaków. 
 Radny Krzysztof Piekart powiedział, Ŝe najlepszy zawodnik GKS „Błękitni” przeszedł 
do trzeciej ligi klubu Oplimpi Sztum. GKS „Błękitni” przesunął się w tabeli ligowej. 
Awansował na 5 miejsce. 
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 Radny Kazimierz Lipiec miał zapytanie do komendanta OSP o przyczyny wyjazdów 
straŜy poza poŜarami. Pan Andrzej Pehnke odpowiedział, Ŝe wyjmowali lisa z piwnicy, 
usuwali osy. 
 Pan Tadeusz Burdyński poinformował o zorganizowanych imprezach w gminie. 
Między innymi zostało zorganizowane powitanie wiosny. Poinformował o rozpoczęciu 
przygotowań do Festiwalu Maryjnego. 
 Przewodniczący Rady Gminy podziękował za organizacje obchodów Dnia Kobiet. 
 
Ad.14. 
 Za zatwierdzeniem protokołu z XXIII sesji Rady Gminy z 27 stycznia 2009 r. 
głosowało 14 radnych, 1 osoba nieobecna. 
 Przewodniczący Rady Gminy złoŜył wszystkich obecnym Ŝyczenia z okazji Świąt 
Wielkanocnych. 
 
 
Ad.15. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący zamknął XXIII sesję Rady 
Gminy o godzinie 17.25. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad     Przewodniczący Rady Gminy 
Beata Grzesik               Jan Pawlina 
 
  
  


